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Udvalg: Teknisk Udvalg  
Mødedato: 22. maj 2017 
 
 
Lokalplan 1031, Omdannelse Psykiatrisk Hospital, Risskov - Endelig 
 
Konklusion 
Camilla Fabricius, Ango Winther, Steen B. Andersen, Peter Hegner Bonfils, Jan Ravn 
Christensen og Steen Stavnsbo kunne tiltræde indstillingen med følgende bemærk-
ninger:  
 
Inden for lokalplanens delområde 2 ændres etageantallet på bygningerne som vist 
på første kort i bilag til notat af 11. maj 2017 fra Magistratsafdelingen for Teknik og 
Miljø. 
 
På Krathusvej 7 gives der mulighed for at udnytte tagetagen på anden sal. 
 
Det præciseres, at der tages hensyn til de bevaringsværdige træer i forbindelse med 
anlæg af stiforbindelse fra delområde 4 til Krathusvej. 
 
Gert Bjerregaard var forhindret i at deltage i udvalgets behandling af sagen den 15. 
maj 2017. 
 
Udvalgets erklæring 
Sagen sendes tilbage til Aarhus Byråd efter at have været behandlet på udvalgsmø-
der den 8. og 15. maj 2017. 
 
Fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø deltog rådmand Kristian Würtz og em-
bedsmænd fra forvaltningen. 
 
Udvalgsmedlemmerne fik inden den 8. maj 2017 mødet tilsendt skriftlig besvarelse 
af de spørgsmål, der blev stillet på byrådsmødet den 26. april 2017, jf. vedlagte 
notat af 28. april 2017 med bilag fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø. 
 
På mødet den 8. maj 2017 havde følgende foretræde for udvalget.  
- Grundejerforeningen Bækkelundsvej Øst v/formand Birthe F Rasmussen 
- Grundejerforeningen Vejlby Krat v/ Richardt Tabori Kraft 
- Bevar 228 v/ Lotte Kloster 
- Regnar Kristensen, Bækkelundsvej 17a 
- Merete Sørensen 
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Der henvises til vedlagte skriftlige materiale. 
 
Udvalget efterspurgt materiale med afstande og skygger ved Bækkelundsvej og illu-
strationer af bebyggelsen omkring alléen. 
 
Udvalget besluttede herefter at udsætte sagens behandling på yderligere foretræ-
der. 
 
Til udvalgets møde den 22. maj 2017 forelå vedlagte notat af 11. maj 2017 med 
bilag. 
 
På mødet den 22. maj 2017 havde følgende foretræde for udvalget 
- Bendt Viggo Kjeldsen 
- Conni Juul 
- Kamilla Trille Gumede, Skovagervej 4 
- Chris og Anne Murphy, Bækkelundsvej 7 
- Anette Drewsen 
- Jens Busch, Bækkelundsvej 43 C 
- Poul H. Duus 
- Borgerinitiativet For mange, for højt, for tæt! v/Michael Mose Biskjær 
- Vejforeningen Tretommervej v/Helle Kay og Anders Truelsen 
- Line Rasmussen og Kristian Larsen, kommende ejere af Krathusvej 7 
 
Der henvises til vedlagte skriftlige materiale. 
 
Herefter drøftede udvalget sagen. 
 
Udvalget spurgte til placeringen af varmeveksleren. Forvaltningen oplyste, at Af-
faldVarme har peget på to placeringer. Den ene er på Børn og Unges ejendom, der 
skal bruges til daginstitution. Den anden er på KPCs ejendom, hvilken er den place-
ring, man er endt på. AffaldVarme har bekræftet, at støjen fra anlægget ikke vil 
overskide det tilladte niveau. Selve anlægget etableres under terræn, og der vil bli-
ve etableret afskærmende beplantning. 
 
På et spørgsmål fra udvalget oplyste forvaltningen, at etablering af parkeringsplad-
ser til ejendommen Bækkelundsvej 2-6 vil blive sikret i forbindelse med udstyk-
ningssagen. 
 
På et spørgsmål fra udvalget omkring etablering af stiforbindelse fra delområde 4 til 
Krathusvej oplyste forvaltningen, at stien er indlagt i planen, fordi det er vigtigt at 
binde området sammen. Stien går gennem et krat. Der er nogle bevaringsværdige 
træer, men stien vil godt kunne anlægges uden om disse, så de sikres bevaret. 
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På et spørgsmål omkring letbanestop og lukning af overkørsler oplyste forvaltnin-
gen, at Banedanmark vil lukke overkørslerne ved Stationsvej og Badevej. Ba-
nedanmark foreslår overgang 228 lukket for færdsel af sikkerhedsmæssige årsager. 
Kommunen har et ønske om at flytte overgang 227 lidt mod nord, da det nye nye 
letbanestoppested ligger bedst, hvor 227 ligger. Rådmanden har opfordret Ba-
nedanmark til at opretholde overgang 228 for kørende, alternativt kun for gående. 
 
På et spørgsmål fra udvalget oplyste forvaltningen, at etageantallet på visse byg-
ninger langs Bækkelundsvej reduceres fra tre til to etager, jf. første kort i bilag til 
notat af 11. maj 2017 fra Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø. 
 
 
Udvalget kunne herefter konkludere på sagen. 
 
 
Teknisk Udvalg, 24. maj 2017 
 
  Camilla Fabricius 
  formand 
     / 
      Kirsten Rehling Hedegaard 

sekretær 


